
98Education Magazine

Rozhovor: Eva JankolaRozhovor: Eva Jankola

Myslíte, že by se výuka na školách 
měla změnit?
Určitě ano. Nejsem samozřejmě 

odborník na české školství, ale 

rozhodně nejsem jeho velký fanoušek. 

Mnohem efektivnější jsou třeba malé 

skupinky. Taky bych si přála, aby nebyl 

takový důraz na spoustu gramatických 

jevů hned ze začátku. Větší důležitost 

bych přikládala i konverzaci nebo 

neformální angličtině, s kterou se pak 

člověk v praxi běžně setká. Skvělé jsou 

i autentické příklady z praxe, rozhovory 

z YouTube, seriály, filmy, dokumenty 

v angličtině. Když třeba studentka 

uvidí gramatiku, kterou použila Taylor 

Swift, myslím, že si to zapamatuje 

mnohem lépe než z učebnice.

Jaký vy máte přístup k výuce 
jazyků?
Věřím, že praktický. Vždy se snažím 

vybrat a prakticky zdůvodnit vše, 

co se učíme, a jak jsem již zmínila 

výše, udělat z angličtiny něco, co 

je atraktivní a příjemné. Já sama tak 

vzdělávání skutečně vnímám. No 

a nejraději používám důkazy z praxe, 

ukázky ze seriálů, filmů, rozhovorů 

nebo novin, jak je to třeba vidět i na 

mém instagramu.

Co byste lidem, kteří se chtějí 
v angličtině zlepšit, doporučila?
Ve zkratce je důležité, aby každý 

student poznal sám sebe. Zkoušejte, 

co vám vyhovuje, a nebojte se změny. 

Pokud něco nefunguje, změňte to. 

Zkuste jiný kurz, učitele, aplikaci, 

jinou strategii. Mějte ale jasno v tom, 

proč to děláte, co je vaše motivace 

a cíl. Je to takové klišé, ale je to 

skutečně klíčové. Každý student by 

měl také převzít za svoje vzdělávání 

zodpovědnost, nečekat, že mě to 

někdo naučí a že se to nějak stane 

samo.

Jakou aplikaci nejčastěji při výuce 
používáte?
Je jich spousta, ale já s každým 

studentem používám Quizlet, který 

lze využít zdarma. Vytvoříme si vlastní 

seznam slovíček a pak studenti hrají 

různé hry se slovíčky, která jsme se 

naučili v lekci nebo která si vypíšete 

ze seriálu nebo knížky sami. Existují 

ale různé varianty, na instagram dávám 

spoustu tipů.  

Co byste doporučila těm, kteří 
mají obavy z cizího jazyka, ale 
touží po studiu v zahraničí? Jak se 
připravit? 
Pokud někdo opravdu neví, kde 

začít, tak bych doporučila soukromé 

individuální lekce. Není potřeba se 

upsat do jazykovky na půl roku, stačí 

pár lekcí. Feedback od zkušeného 

učitele je cenný. Je dobré si zmapovat 

to, na čem potřebujete zrovna vy 

zapracovat. 

Doporučuji obklopit se cizím jazykem 

co nejvíc, něčím co vás bude bavit 

a motivovat. Důležitá je i pravidelnost. 

A na závěr nevyhýbat se angličtině 

a příležitosti mluvit. I já jsem si ze 

začátku zažila pár trapných momentů, 

s tím je potřeba počítat, ale nenechat 

se odradit.

Evu můžete sledovat na instagramovém 

účtu @beautiful___english

Eva Jankola tvoří na instagramovém 
účtu Beautiful English zábavná 
a edukativní videa o angličtině pro 
pokročilé. Má zkušenosti z výuky 
na mezinárodních školách i z výuky 
soukromé. Pro Education Magazine 
mluvila o tom, jak se učit cizí jazyk, 
jak neztratit motivaci a proč Češi mají 
někdy s cizími jazyky problém.  

Eva Jankola radí: Jak se 
zlepšit v angličtině
a neztratit motivaci

Jak jsou na tom Češi a Češky 
s angličtinou?
Záleží na perspektivě – je to rozhodně 

lepší než kdy jindy, ale pořád se máme 

kam posouvat. Jenom pro příklad, 

studenti ve Skandinávii nebo Švýcarsku 

jsou na tom po škole daleko lépe. 

Pracovala jsem pro zkouškové centrum 

Cambridge, které mělo studenty ve 

Švýcarsku, a bylo pro mě velmi zajímavé 

vidět, že studenti mají po střední škole 

běžně úroveň angličtiny C1 někdy i C2, 

což je ten nejvyšší level.

Čím myslíte, že to je?
Důvodů a souvislostí je víc. 
Komunismus, ruština, financování 
a fungování školství v ČR a podobně. 
Nechci ale hledat výmluvy, raději chci 
hledat cesty. 
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